
Ornontowice, dnia 30 stycznia 2025 r.

WWO.0002.00001.2025.PK31
WWO.ZD.00202.2025

Protokół nr X/25

X Sesja Rady Gminy Ornontowice 

Obrady rozpoczęto 30 stycznia 2025 roku o godz. 16:00, a zakończono o godz. 19:30 tego samego 
dnia. Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Rady Gminy Ornontowice (Urząd Gminy II piętro 
sala 301).

Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1 do protokołu.

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych.
1. Marian Blacha
2. Mirosław Deja
3. Beata Drobny
4. Natalia Kotlorz
5. Łukasz Machulik
6. Zbigniew Machulik 
7. Ryszard Milanowski
8. Henryk Nieużyła
9. Agnieszka Pasternak
10. Alicja Ryt
11. Sebastian Spyra
12. Patryk Szwechowicz
13. Sylwia Woźniak
14. Ryszard Zieliński  
15. Tadeusz Zientek

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych, pracowników Urzędu Gminy oraz 
zaproszonych gości (obecni według załączonej listy obecności – załącznik 2,3) stwierdzając, że na 
ustawowy stan 15-tu radnych obecnych jest 15-tu radnych, wobec czego sesja jest prawomocna 
do podejmowania uchwał.

2. Uwagi do porządku obrad.
Brak uwag do porządku obrad stąd punkt został wyczerpany. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
W przedmiotowym punkcie Przewodniczący przystąpił do głosowania nad przyjęciem protokołu    
Nr IX/24 z sesji, która odbyła się dnia 18.12.2024 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu Nr IX/24 z sesji, która odbyła się dnia 18.12.2024 r.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 



Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Protokół Nr IX/24 z sesji, która odbyła się dnia 18.12.2024 r., został przyjęty jednogłośnie.

4.Kultura w Gminie Ornontowice. Sprawozdanie z działalności gminnych instytucji kultury 
za 2024 rok. 
W pierwszej kolejności głos zabrała Pani Aleksandra Malczyk – Dyrektor ARTerii – Centrum Kultury 
i Promocji przedstawiając w formie multimedialnej sprawozdanie z działalności ARTerii w roku 
2024.
Kolejno głos zabrał Pan Marcin Wajszczyk – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej, który również 
w formie multimedialnej dokonał podsumowania działalności Biblioteki w ubiegłym roku.
Idąc dalej Przewodniczący Rady przedstawił gościa specjalnego Panią Marię Kulawik lokalną 
artystkę – malarkę, która w piśmie skierowanym do Rady Gminy poprosiła o możliwość zabrania 
głosu podczas obrad sesji.
Pani Maria Kulawik w wystąpieniu szeroko odniosła się do swojej twórczości pod tytułem „Życiorys 
w słonecznikach”, zapoznając zebranych z przebiegiem twórczości i bogatym życiorysem głównie 
związanym z tworzeniem prac oraz kariery pedagogicznej. Na zakończenie swojego wystąpienia 
Pani Kulawik zwróciła się z prośbą do Rady Gminy o poparcie działań zmierzających do utworzenia 
miejsca gdzie jej długoletnia twórczość mogłaby zostać wyeksponowana, jednocześnie dziękując 
za poświęcony czas.
Wyrazy uznania dla twórczości Pani Kulawik wyraził radny Zbigniew Machulik.
Przewodniczący Rady podziękował Pani Kulawik za wystąpienie i oznajmił, że wraz z Wójtem 
dołoży wszelkich starań aby w nowym budynku ARTerii znalazło się godne miejsce dla uczczenia 
twórczości Pani Kulawik.

(przerwa 18:30 – 18:40)

5. Podsumowanie pracy Rady Gminy i Komisji Stałych w 2024 roku. 
Przewodniczący Rady przedstawił podsumowanie pracy Rady Gminy w roku 2024 natomiast 
Przewodniczący Komisji odczytali podsumowanie pracy poszczególnych Komisji w ubiegłym roku. 

6. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych posiedzeń Komisji, 
które odbyły się w miesiącu styczniu br. 

7.  Podjęcie uchwał w sprawie:
a) wyrażenia zgody na sprzedaż prawa użytkowania wieczystego niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej położonej w Ornontowicach przy ulicy Sosnowej 
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
29.01.2025 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa          
użytkowania wieczystego niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej w Ornontowicach 
przy ulicy Sosnowej 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0



Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr X/77/25 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa użytkowania wieczystego 
niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej w Ornontowicach przy ulicy Sosnowej, 
na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   4   do protokołu.  

b) wyrażenie zgody na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego na nieruchomościach 
położonych w Ornontowicach przy ulicy Zamkowej 
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
29.01.2025 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie wyrażenie zgody na ustanowienie               
ograniczonego prawa rzeczowego na nieruchomościach położonych w Ornontowicach przy ulicy 
Zamkowej 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (11)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek
WSTRZYMUJE SIĘ (4)
Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik,Henryk Nieużyła,

Uchwała Nr X/78/25 w sprawie wyrażenie zgody na ustanowienie ograniczonego prawa 
rzeczowego na nieruchomościach położonych w Ornontowicach przy ulicy Zamkowej, 
na stan 15-tu radnych, została przyjęta zwykłą większością głosów - załącznik     nr   5   do   
protokołu.

c) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości gruntowej położonej  
w Ornontowicach przy ulicy Grabowej 
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
29.01.2025 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu na nieruchomości gruntowej położonej w Ornontowicach przy ulicy Grabowej 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)



Marian Blacha, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, Ryszard 
Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Mirosław Deja

Uchwała Nr X/79/25 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
na nieruchomości gruntowej położonej w Ornontowicach przy ulicy Grabowej, na stan 15-tu 
radnych, została przyjęta zwykłą większością głosów - załącznik     nr   6   do protokołu.  

d) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu z przeznaczeniem na finansowanie 
dyspozytora Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego 
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
29.01.2025 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Mikołowskiemu z przeznaczeniem na finansowanie dyspozytora Powiatowego Centrum 
Zarządzania Kryzysowego 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr X/80/25 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu        
z przeznaczeniem na finansowanie dyspozytora Powiatowego Centrum Zarządzania 
Kryzysowego, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   7   
do protokołu.

e) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 
stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
29.01.2025 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty                      
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie       
odpadami komunalnymi 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)



Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr X/81/25 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   8   do   
protokołu.

f) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na realizację zadań związanych            
z monitoringiem czujników zanieczyszczenia powietrza, 
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
29.01.2025 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi     
Mikołowskiemu na realizację zadań związanych z monitoringiem czujników zanieczyszczenia       
powietrza 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr X/82/25 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu 
na realizację zadań związanych z monitoringiem czujników zanieczyszczenia powietrza, 
na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   9   do protokołu.  

g) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na realizację zadania Program 
wsparcia i rehabilitacji dla osób niepełnosprawnych – 25 plus 
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
29.01.2025 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi     
Mikołowskiemu na realizację zadania Program wsparcia i rehabilitacji dla osób niepełnosprawnych 
– 25 plus 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek



Uchwała Nr X/83/25 w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu 
na realizację zadania Program wsparcia i rehabilitacji dla osób niepełnosprawnych – 25 
plus, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   10   do protokołu.  

h) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na realizację zadania Organizacja 
i prowadzenie izby wytrzeźwień dla osób nietrzeźwych z terenu Gminy Ornontowice 
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
29.01.2025 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi      
Mikołowskiemu na realizację zadania Organizacja i prowadzenie izby wytrzeźwień dla osób        
nietrzeźwych z terenu Gminy Ornontowice 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr X/84/25 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu 
na realizację zadania Organizacja i prowadzenie izby wytrzeźwień dla osób nietrzeźwych 
z terenu Gminy Ornontowice, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   11   do protokołu.  

i) uchylenia uchwały w sprawie ustalenia zasad udzielenia dotacji z budżetu gminy dla                 
samorządowych instytucji kultury 
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
29.01.2025 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia zasad 
udzielenia dotacji z budżetu gminy dla samorządowych instytucji kultury 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr X/85/25 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia zasad udzielenia 
dotacji z budżetu gminy dla samorządowych instytucji kultury, na stan 15-tu radnych, 
została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   12   do protokołu.  



j) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na utrzymanie sieci SilesiaNet 
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
29.01.2025 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi      
Mikołowskiemu na utrzymanie sieci SilesiaNet 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr X/86/25 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu 
na utrzymanie sieci SilesiaNet, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   13   do protokołu.  

k) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na dostawy internetu w sieci SilesiaNet 
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
29.01.2025 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi     
Mikołowskiemu na dostawy internetu w sieci SilesiaNet 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr X/87/25 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na 
dostawy internetu w sieci SilesiaNet, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   14   do protokołu.  

l) zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Spraw Społecznych 
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
29.01.2025 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.



Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji 
Spraw Społecznych 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr X/88/25 w sprawie  zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Spraw 
Społecznych, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   15   do   
protokołu.

m) zmiany uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Spraw Społecznych 
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
29.01.2025 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia składu 
osobowego Komisji Spraw Społecznych 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr X/89/25 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego 
Komisji Spraw Społecznych, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   16   do protokołu.  

n) zmiany uchwały w sprawie powołania i ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej 
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
29.01.2025 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania              
i ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)



Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Patryk Szwechowicz, 
Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Sebastian Spyra

Uchwała Nr X/90/25 w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania i ustalenia składu 
osobowego Komisji Rewizyjnej, na stan 15-tu radnych, została przyjęta zwykłą większością 
głosów - załącznik     nr   17   do protokołu.  

8. Informacje Wójta Gminy.
Wójt przedstawił informacje dotyczące działalności w 2024 roku tj: W 2024 r. odbyło się:
- 31 posiedzeń Zespołu Kierującego;
- 11 narad z dyrektorami jednostek organizacyjnych;
- 4 posiedzenia Rady Społecznej GOZ w Ornontowicach.
W 2024 roku Wójt Gminy wydał łącznie 145 zarządzeń (56 w kadencji 2018-2024 oraz 89              
w kadencji 2024-2029).
Idąc dalej Zastępca Wójta przedstawił tematy związane z inwestycjami:

• Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Ornontowicach – Centrum - Budowa kanalizacji 
sanitarnej została zakończona. Obecnie prowadzone są czynności sprawdzające przed 
uruchomieniem i podłączeniem posesji do kanalizacji,  
z terminem do końca I kwartału bieżącego roku.

• Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Ornontowicach-Północ - Trwa budowa kanalizacji    
w rejonie ul. Zwycięstwa, Pośredniej i Kolejowej.

• Budowa i modernizacja dróg gminnych - Budowa ul. Sosnowej w toku. W ostatnim czasie 
prowadzono prace przy ulicy Kolejowej oraz rozpoczęto prace przy ul. Polnej.

• Słoneczna Gmina Ornontowice III - Prowadzone są procedury z Urzędem Marszałkowskim 
przed podpisaniem umów o powierzenie grantu.

• Akcja ZIMA 2023/24 - Do końca marca trwa tegoroczna Akcja ZIMA.  Szczegółowe nr 
telefonów kontaktowych w sprawach interwencyjnych podane są na tablicach ogłoszeń, 

na stronie internetowej i w portalach społecznościowych oraz w lokalnej prasie.

Wójt przedstawił informacje dotyczące:
• Przebudowa sieci wodociągowej przy ul. Polnej – rozpoczęto procedury związane               

z badaniem rynku potencjalnych oferentów.
• Modernizacja oświetlenia w Zespole Szkolno -Przedszkolnym - zaplanowana jest na ferie 

zimowe.
• Został zrealizowany zakup zmywarki do Zakładu Usług Pomocniczych.
• Z początkiem roku rozpoczął się nabór wniosków o udzielenie dotacji na wymianę urządzeń 

grzewczych oraz budowę przydomowych oczyszczalni ścieków - na dzień 27 stycznia br. 
złożono 3 wnioski na wymianę urządzeń grzewczych oraz 5 wniosków na budowę 
przydomowych oczyszczalni ścieków.

• Zgodnie z przyjętym planem kontroli w zakresie przestrzegania przepisów tzw. Uchwały 
antysmogowej, na terenie Gminy Ornontowice w I kwartale br. do realizacji jest 6 kontroli 
rutynowych. 

• W zakresie gospodarki ściekowej – mieszkańcy składają potwierdzenia realizacji zaleceń 
pokontrolnych.

• Od stycznia br. nastąpiła zmiana zasad wydawania karty użytkownika PSZOK 
- w przypadku zgubienia, nowa karta wydawana jest za opłatą w wysokości 15 zł.



• Zbierane są deklaracje o zamiarze usunięcia azbestu w bieżącym roku w ramach 
planowanego przez Gminę zadania z pozyskaniem dotacji ze środków WFOŚ 
w Katowicach.

• Nastąpiło otwarcie przetargu na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych na 
okres od 1 marca 2025 r. do 28 lutego 2026 r., na kwotę 2 696 593,34 zł (kwota obecnej 
umowy to: 2 595 587,06 zł).

• Od 7 stycznia br. ruszyła bezpłatna komunikacja gminna na podstawie nowej umowy,          
a wykonawcą usługi jest firma: Transportowo-Usługowa Karol Drabas z Żor.

• W miesiącu styczniu zakupiono 18 biletów elektronicznych po całym obszarze Metropolii dla 
młodzieży w wieku od 7-16 lat uczących się poza terenem Gminy Ornontowice.

• Od 15 stycznia br. wznowiono bezpłatne zajęcia z Akademii Biegania, które odbywają się    
w każdą środę o godz. 19 na kompleksie Orlik przy ul. Okrężnej.

• Do 31 stycznia można składać wnioski o nagrody i wyróżnienia sportowe Wójta Gminy      
za 2024 r.

• Zakończono nabór ofert do konkursu na zadania publiczne w zakresie rozwoju sportu        
na terenie Gminy Ornontowice w 2025 r. Została złożona 1 oferta.

• Dokonano przeglądów kominiarski w lokalach socjalnych przy ul. Żabik 6 - bez uwag.
• W dniu 27 stycznia zawarto notarialną umowę  dotyczącą sprzedaży na rzecz osób 

fizycznych działki położonej w Ornontowicach przy ul. Zamkowej.
• W grudniu przeprowadzono kontrolę placówki żłobkowej Akademia Rozwoju “Minionkowo”.
• Rozliczono dofinansowanie do zakup podręczników, materiałów edukacyjnych 

i ćwiczeniowych dla uczniów Zespołu Szkolno-Przedszkolnego i Zespołu Szkół 
Ponadpodstawowych.

• Wydano Zarządzenia Wójta Gminy w sprawie terminów rekrutacji do przedszkola 
publicznego i do klasy I szkoły podstawowej.

• Z dofinansowania żłobkowego korzysta obecnie 9 rodzin.
• W grudniu została wdrożona w Urzędzie Gminy procedura przyjmowania zgłoszeń 

zewnętrznych dotyczących naruszeń prawa, w związku z wymogiem ustawy o ochronie 
sygnalistów.

• Prowadzone są czynności administracyjne związane z kwalifikacją wojskową, zaplanowaną 
dla Gminy Ornontowice w dniach 11 i 15 kwietnia br.

• Rozpoczęto pierwsze przygotowania do wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej - 
ogłoszonych na dzień 18 maja br.

• Zajęcia artystyczne oraz cotygodniowe spotkania grup i organizacji odbywają się na 
bieżąco.

• Opracowano program zajęć dla dzieci w Ferie zimowe. 
• Przy współpracy z Towarzystwem Miłośników Ornontowic rozpoczęto przygotowania          

do obchodów 80. rocznicy Tragedii Górnośląskiej. Uroczystość zaplanowana jest na dzień 
16 lutego - rozpocznie się Mszą Św. o godz. 9.00, a dalsza część odbędzie się w sali 
ARTerii.

• Rozpoczęto realizację projektu “Mali Ślązacy” – warsztaty artystyczne i literackie dla 
przedszkolaków. Projekt dofinansowany jest przez Fundację Lotto. 

• Opracowano program zajęć dla dzieci w Ferie zimowe.
• W 2024 r. zmarło 57 mieszkańców oraz urodziło się 51 dzieci. 
• Według stanu na dzień 31.12.2024 r. Gmina Ornontowice liczy 6002 mieszkańców, w tym 

5891 zameldowanych na stałe i 111 na pobyt czasowy.
• 1. W okresie między sesjami odbyły się 3 posiedzenia Zespołu Kierującego w dniach 14, 

28, 29 stycznia br.



• 2. W okresie między sesjami odbyła się 1 narada z dyrektorami gminnych jednostek 
organizacyjnych w dniu 7 stycznia br. 

• Od ostatniej sesji Wójt Gminy wydał 21 zarządzeń podlegających publikacji w Biuletynie 
Informacji Publicznej.

• W dniu 26 stycznia odbył się 33. Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy i tradycyjnie, 
już po raz 20. sztab finału WOŚP zorganizował także Zespół Szkolno-Przedszkolny 
w Gminie Ornontowice, w postaci aukcji internetowych oraz imprezy finałowej w budynku 
Zespołu bogatej w występy artystyczne, z zakończeniem w postaci laserowego pokazu      
w terenie. Hasłem przewodnim tegorocznej Orkiestry jest ”Gramy dla onkologii i hematologii 
dziecięcej”. Sztab ornontowickiego Zespołu Szkolno-Przedszkolnego zebrał łącznie kwotę 
ponad 33 500,00 zł. 

• Informuje się o posiedzeniu Rady Społecznej GOZ, zaplanowanym na dzień 5 lutego          
o godz. 15:30.

• Informuje się o posiedzeniu Komisji weryfikującej wnioski o nagrody sportowe Wójta Gminy, 
zaplanowanym na dzień 12 lutego o godz. 15:30.

• Informuje się, że istnieje możliwość osobistego odbioru Decyzji wymiarowych podatku 
od nieruchomości oraz podatku rolnego i leśnego na rok 2025, w biurze 322 w godz. pracy 
tutejszego Urzędu Gminy, w terminie do 5 lutego.

             
9. Informacje Przewodniczącego Rady.
Przewodniczący Rady poinformował o korespondencji, która wpłynęła do Rady Gminy:

• Sprawozdanie Wójta Gminy z udzielonych dotacji w 2024 roku na realizację budowy 
przydomowych oczyszczalni ścieków.

• Sprawozdanie Wójta Gminy z udzielonych dotacji w 2024 roku z budżetu Gminy 
Ornontowice na realiazcję przedsięwzięć służących ograniczeniu niskiej emisji.

• Informacja do Rad Gmin o zakończeniu etapu opiniowania projektu Audytu krajobrazowego 
województwa ślaskiego.

• Uchwała Rady Miasta Mysłowice poparcie apelu Rady Miasta Rybnika w sprawie 
wystąpienia z apelem do Prezesa Rady Mistrów w sprawie planów przedwczesnego 
zamknięcia Elektrowni Rybnik.

• Pismo Starosty Powiatu Mikołowskiego dotyczące petycji mieszkańców z dnia 09.09.2024 r. 
w sprawie inwestycji budowy obiektu handlowego przy ul. Zamkowej w Ornotowicach.

• Petycja Urzędu Cywilnej i Demokratycznej Kontroli (petycja przekazana do rozpatrzenia 
Komisji, Skarg, Wniosków i Petycji).

• Pismo Śląskiej Izby Rolniczej z dnia 31 grudnia 2024 r. dotyczące  apelu uwzględniającego 
ważna rolę rolnictwa przy tworzeniu planu zagospodarowania przdstrzennego. 

• Pismo odtyczące prośby złożenia wniosku o nagrodę sportową.
• Pismo Pani Marii Kulawik dotyczące „Życiorysu w Słonecznikach”.

Kolejna sesja odbędzie się 27 lutego 2025 r.
Przewodniczący poinformował również, że w Biurze Rady można składać oświadczenia majątkowe 
za rok 2024.

10. Interpelacje radnych.
W okresie między sesjami nie wpłynęła żadna interpelacja stąd punkt został wyczerpany.

11. Wolne głosy i wnioski, zapytania radnych.
W przedmiotowym punkcie głos zabrali radni:

• Radny Sebastian Spyra – zwrócił się z prośbą o rozważenie możliwości zmiany godzin 
pracy Gminnego Ośrodka Zdrowia (rozpoczęcie pracy od godziny 6:00)



W odpowiedzi Wójt oznajmił, iż taki wniosek zostanie przedstawiony na posiedzeniu Rady 
Społecznej w dniu 5 lutego br.

• Radny Łukasz Machulik powrócił do tematu oświetlenia przejścia dla pieszych przy 
ul. Chudowskiej – czy została znaleziona przyczyna niedziałającego oświetlenia (w chwili 
obecnej oświetlenia działa), prosząc jednocześnie aby zwracać uwagę na wskazane wyżej 
oświetlenie ze względu na  nietypowe umieszczenie przejścia dla pieszych.
Odpowiadając na powyższe Zastępca Wójta, że firma wykonująca przedmiotowe 
oświetlenie dokonała jego naprawy w ramach gwarancji i jest też one stale monitorowane 
ze względu na awarie i na bieżąco Urząd pozostaje z wykonawcą oświetlenia.

• Radna Beata Drobny zapytała o termin odbioru prac wzdłuż ulicy Nowej zwracając uwagę 
na niekonwencjonalne wykonanie pobocza oraz zwróciła się z prośbą o wyczyszczenie 
zatoczek służących wymijaniu się pojazdów przy ul. Nowej.
W odpowiedzi Zastępca Wójta wyjaśnił, iż z nastaniem wiosny wykonawca dokona 
wyrównania i utwardzenia poboczy na wszystkich remontowanych drogach gminnych w tym 
przy ul. Nowej wraz z czyszczeniem zatoczek mijania. Ponadto zostanie również 
uzupełnione oznakowanie przy drogach gminnych.

• Radny Mirosław Deja powrócił do tematu zapadliska chodnika przy ul. Dworcowej (obecnie 
zapadlisko jest ogrodzone pachołkami) – pytając czy temat ten został rozeznany?
Zastępca Wójta poinformował, że temat został zgłoszony do Powiatowego Zarządu Dróg     
i z chwilą nastania odpowiednich warunków atmosferycznych zostaną podjęte odpowiednie 
kroki w celu naprawy chodnika.

• Radny Zbigniew Machulik przekazał pytanie jednego z mieszkańców dotyczące możliwości 
( w przyszłości) wykorzystania gruzu po rozbiórce starego budynku ARTerii pod planowaną 
drogę przy ul. Nowej.
Ponadto radny Machulik nawiązał do dyskusji podjętej na wspólnym posiedzeniu Komisji a 
dotyczącej służebności drogi do inwestycji przy ul. Zamkowej, jak oznajmił radny Machulik 
po przeprowadzonej konsultacji oraz potwierdzając uwagę Przewodniczącego Rady 
wskazaną na posiedzeniu Komisji, wymiary wskazane na mapie (przekazanej radym wraz 
z uchwałą) są za małe do wjazdu tirów i może to spowodować wiele problemów, dlatego też 
zwrócił się z prośbą do Wójta o dokładne przeanalizowanie przedmiotowego tematu 
i podjęcie odpowiednich decyzji na przyszłość.
Odpowiadając na powyższe Wójt wyjaśnił, że w przedmiotowej sprawie nie zapadły jeszcze 
żadne decyzje, a przyszłe postanowienia będą podejmowane z pewnością na korzyść 
Gminy i przede wszystkim będą uwzględniały inwestycję gminną związaną z budową 
łącznika drogowego.

• Radny Tadeusz Zientek poprosił o to aby oświetlenie uliczne na drogach powiatowych nie 
było wyłączane przed wschodem słońca ze względu na wzmożony ruch ok godziny 5:00 
rano.
Jak oznajmił Wójt temat należy przeanalizować, gdyż system działania oświetlenia działa 
tak samo od wielu lat na co wpływ miało także wprowadzenie oszczędności. Stąd prośba 
Wójta o przeanalizowanie przedmiotowego tematu na posiedzeniach Komisji Stałych.

• Radny Ryszarad Zieliński powrócił do tematu zamontowania lustra drogowego przy 
ul. Łąkowej – pytając czy zostały podjęte jakieś kroki w tym temacie?
Odpowiadając Zastępca Wójta wyjaśnił, iż została przeprowadzona wizja w terenie, temat 
wiąże się przede wszystkim z utworzeniem projektu zmiany organizacji ruchu, w związku     
z czym są prowadzone prace związane z wyceną tego zadania.

• Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie na kolejnym posiedzeniu 
wszystkich Komisji Stałych planowanych działań w rejonie Pumptracka.



12. Zamknięcie sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył sesję.

Przewodniczący Rady Gminy
                                                                                                              

          Henryk Nieużyła

Przygotowała: M. Hrubesz
Szczegółowy przebieg sesji zawiera nagranie dostępne na: https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/806/rada-
gminyornontowice.htm 


